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072/21: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 072/21 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

073/21: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 073/21 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

074/21: Overføring av ansvar for arbeidskjøring av TT-brukarar frå fylkeskommunen til 

kommunane 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune ber Vestland fylkeskommune halde fram med administrativt og økonomisk 

ansvar for ordninga med arbeidskjøring av TT-brukarar.  

 

 



Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 30.08.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

RMNF- 033/21 uttale: 

Ingen merknader. 

 

Utval for helse og omsorg 31.08.2021: 

Handsaming 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak.  

 

HO- 023/21 uttale: 

Alver kommune ber Vestland fylkeskommune halde fram med administrativt og økonomisk 

ansvar for ordninga med arbeidskjøring av TT-brukarar.  

 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 074/21 innstilling 

Alver kommune ber Vestland fylkeskommune halde fram med administrativt og økonomisk 

ansvar for ordninga med arbeidskjøring av TT-brukarar.  

075/21: Regional transportplan for Vestland 2022 - 2033 (RTP) Høyringsinnspel 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune har merknader og høyringsinnspel til Regional transportplan 2022 – 2033 slik 

det kjem fram av saksutgreiinga. 

 

Utval for areal, plan og miljø 01.09.2021: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Arne Eikefet-rådgjevar Samfunnsutvikling 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

APM- 138/21 uttale: 

Ingen merknader. 

 

Utval for næringutvikling og drift 01.09.2021: 

Handsaming: 

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift vil slutta seg til administrasjonen sin framlagte uttale til RTP, 

og vil i tillegg peika på at ein er kritisk til om RTP i aukande grad vil bli brukt som grunnlag for 

motsegn i kommunale plansaker. 

 

Utvalet vedtok samrøystes Lavik sitt framlegg til vedtak. 

 

ND- 105/21 uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift vil slutta seg til administrasjonen sin framlagte uttale til RTP, 

og vil i tillegg peika på at ein er kritisk til om RTP i aukande grad vil bli brukt som grunnlag for 

motsegn i kommunale plansaker. 

 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

Framlegg frå SP, AP, KrF og H ved A.AA.Byrknes - KRF: 



Tilleggspunkt RTP: 

- Alver kommunestyre ber VFK iverksetje prosess med omklassifisering av Fv 57 til riksveg på 

strekninga Knarvik - Mongstad 

- Alver kommune forutset at ny Alverstraumen bru vert bygd. 

 - Alver kommunestyre vil påpeike at Vestland fylkeskommune har som mål om å vere 

lagspelar og ikkje «overkommune», og vil be Vestland fylkeskommune på nytt vurdere om 

planen skal gi grunnlag for motsegn.  

 

Framlegget vart vedteke mot 1 røyst, L.Johnsen-MDG 

 

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 

Tillegg: 

Innbyggjarane i Alver kommune har allerede så tung bompengebelasting, at èin ikkje ser at 

kommunen kan bidra med bompengebidrag til Skyss eller generelt til buss eller 

båtruteaktørar. 

 

Framlegget vart vedteke mot 1 røyst L.Johnsen-MDG 

 

FO- 075/21 Vedtak: 

Alver kommune har merknader og høyringsinnspel til Regional transportplan 2022 – 2033 slik 

det kjem fram av saksutgreiinga med følgjande tillegg: 

·  Alver kommunestyre ber VFK iverksetje prosess med omklassifisering av Fv 57 til riksveg 

på strekninga Knarvik - Mongstad 

·  Alver kommune forutset at ny Alverstraumen bru vert bygd. 

·  Alver kommunestyre vil påpeike at Vestland fylkeskommune har som mål om å vere 

lagspelar og ikkje «overkommune», og vil be Vestland  fylkeskommune på nytt 

vurdere om planen skal gi grunnlag for motsegn.  

·  Innbyggjarane i Alver kommune har allerede så tung bompengebelasting, at èin ikkje 

ser at kommunen kan bidra med bompengebidrag til Skyss eller generelt til buss eller 

båtruteaktørar 

 

076/21: Kommuneplanen sin samfunnsdel – høyring og offentleg ettersyn 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

·  Med heimel i plan- og bygningslova § 11-14 vedtar Alver kommune å sende forslag 

til kommuneplanen sin samfunnsdel 2021 – 2033 ut på høyring og og offentleg 

ettersyn. 

·  Høyringsperiode er sett til sju veker 

 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå Sp, AP, KrF og H ved T.Larsen-H: 

Formannskapet ser behov for ytterlegare arbeid, presiseringer og tydeliggjøring i 

samfunnsplanen og vil difor ikkje legga dokumentet på høyring og offentleg ettersyn på 

noverande tidspunkt. Formannskapet ber om eit nytt styringsgruppemøte for samfunnsplanen 

innan utgangen av september, der styringsgruppa får høve til å legga inn bestillingar og 

forventningar som må arbeidast inn i planen før denne blir lagd ut på høyring. 

 

Framlegget vart samrøystes vedeke. 

 

Rådmannen sitt framlegg fekk ingen røyster og fall 

 

FO- 076/21 Vedtak: 

Formannskapet ser behov for ytterlegare arbeid, presiseringer og tydeliggjøring i 

samfunnsplanen og vil difor ikkje legga dokumentet på høyring og offentleg ettersyn på 



noverande tidspunkt. Formannskapet ber om eit nytt styringsgruppemøte for samfunnsplanen 

innan utgangen av september, der styringsgruppa får høve til å legga inn bestillingar og 

forventningar som må arbeidast inn i planen før denne blir lagd ut på høyring. 

 

077/21: Krav om tilbakebetaling av avgifter, Gløde AS 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Alver kommune godkjenner at Gløde AS får tilbakebetalt for mykje innbetalt forbruksgebyr, 

etter ei avrekning basert på faktisk målt forbruk for Gløde sin del. Foreldelsefristen gjeld frå det 

tidspunktet saka vart tatt opp, dvs tre år tilbake i tid frå 19.12.2019. Det same prinsippet blir 

lagt til grunn for 2020 og 2021, inntil målesystem er etablert. 

Tilbakebetalinga blir dekka over vatn- og avløpsbudsjettet.» 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Sølvi Knudsen stilde spm.om habilitet som styremedlem i Gløde AS. Formannskapet gjorde 

samrøystes vedtak om at S.Knudsen er inhabil i denne saka. Ho deltok difor ikkje under 

handsaming og røysting av denne saka 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 077/21 innstilling: 

«Alver kommune godkjenner at Gløde AS får tilbakebetalt for mykje innbetalt forbruksgebyr, 

etter ei avrekning basert på faktisk målt forbruk for Gløde sin del. Foreldelsefristen gjeld frå det 

tidspunktet saka vart tatt opp, dvs tre år tilbake i tid frå 19.12.2019. Det same prinsippet blir 

lagt til grunn for 2020 og 2021, inntil målesystem er etablert. 

Tilbakebetalinga blir dekka over vatn- og avløpsbudsjettet.» 

078/21: Sameiget Havnevegen 9 og 11, Gløde AS - Stifting av juridisk eining 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner at sameiget Havnevegen 9 og 11 blir oppretta som ei juridisk 

eining med eige organisasjonsnummer i Foretaksregisteret. 

I god tid før stiftingsmøtet skal oppdaterte vedtekter sendast til kommunen for vurdering. 

Følgjande representerer kommunen i stiftingsmøtet: 

………….. 

Følgjande representerer kommunen i årsmøtet: 

…………. 

Rådmannen eller den han peiker ut representerer kommunen i styret. 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Sølvi Knudsen stilde spm.om habilitet som styremedlem i Gløde AS. Formannskapet gjorde 

samrøystes vedtak om at S.Knudsen er inhabil i denne saka. Ho deltok difor ikkje under 

handsaming og røysting av denne saka. 

Framlegg om at ordførar rep.kommunen til stiftingsmøte og årsmøte. 

 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

 



FO- 078/21 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner at sameiget Havnevegen 9 og 11 blir oppretta som ei juridisk 

eining med eige organisasjonsnummer i Foretaksregisteret. 

I god tid før stiftingsmøtet skal oppdaterte vedtekter sendast til kommunen for vurdering. 

Følgjande representerer kommunen i stiftingsmøtet:ordførar 

Følgjande representerer kommunen i årsmøtet: ordførar 

Rådmannen eller den han peiker ut representerer kommunen i styret. 

079/21: Årsmelding Miljøløftet 2020 til lokalpolitisk behandling 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune tar årsmelding for miljøløftet 2020 til orientering. 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Behandling: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 079/21 Vedtak: 

Alver kommune tar årsmelding for miljøløftet 2020 til orientering. 

080/21: Økonomiplan 2022 - 2025 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Framlegg til økonomiplan drift og rammer for 2022 i samsvar med § 5-4 

bevillingsoversikt drift 1A og 1B vert vedteke. 

Oppdatert framlegg til budsjett for 2022 og økonomiplan 2022-2025 med korrekt 

ramme for rammetilskot og skatt basert på framlegg til statsbudsjettet for 2022 og 

utgiftsrammer for sektorane inkludert lønns – og prisstigning til 2022-prisnivå vert lagt 

fram for kommunestyret til behandling i desember 2021. 

2. Framlegg til investeringsplan for perioden 2022-2025 og investeringsbudsjettet for 

2022 vert vedteke i samsvar med § 5-5 bevillingsoversikt investering 2A og 2B.  

Rådmannen får fullmakt til å justere investeringsbudsjettet for 2022 i samsvar med 

forventa framdrift på prosjekta som pågår i 2021. Dette betyr at prosjekta som pågår 

i 2021 som har endra framdrift per 2. tertialrapport vert flytta til 2022 i framlegget til 

budsjett for 2022 vert fremja i desember 2021.  Investeringsbudsjettet vert ikkje 

prisjustert frå 2021-nivå til 2022-nivå, då det i gjeldande framlegg er lagt til grunn 

korrekt prisnivå. 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 30.08.2021: 

Handsaming: 

Fellesframlegg v/Reidar Knutsen: 

RMNF ser med stort alvor på den økonomiske stoda for Alver kommune. RMNF meiner at å 

redusera tenestetilbodet vil gå ut over livskvaliteten for menneske med nedsett 

funksjonsevne. RMNF er kjent med at fleire opplever at tenestene allereie ligg på eit 

minimumsnivå, og RMNF ber kommunen vurdere andre innsparingar og auka inntekter. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

RMNF- 034/21 uttale 

RMNF ser med stort alvor på den økonomiske stoda for Alver kommune. RMNF meiner at å 

redusera tenestetilbodet vil gå ut over livskvaliteten for menneske med nedsett 

funksjonsevne. RMNF er kjent med at fleire opplever at tenestene allereie ligg på eit 

minimumsnivå, og RMNF ber kommunen vurdere andre innsparingar og auka inntekter. 



 

Eldreråd 30.08.2021: 

Handsaming 

Det vart sett fram følgjande merknad: 

Eldrerådet ser med stort alvor på den økonomiske situasjonen i Alver kommune, og vil 

uttrykkja sterk uro over føreslegne nedskjeringar i ein storleik på 122 millionar kroner. Slike 

omfattande nedskjeringar vil gå ut over tenestetilbodet og livskvaliteten til svært mange, ikkje 

minst innan eldreomsorga.  

Eldrekulla i Alver vil stiga ein god del framover. Eldrerådet registrerer at talet på 

sjukeheimsplassar er redusert dei siste åra, og rådet etterlyser ein strategi gjennom 

økonomiplanen for å dekka opp den forventa auken av eldre pleietrengande. 

Eldrerådet vil peika på kor viktig det er med eit godt tverrfagleg samarbeid for å gje eit best 

mogleg tilbod til tenestebrukarane. Rådet vil også framheva den frivillige innsatsen som vert 

lagt ned på mange område, og ser behovet for at kommunen – gjerne i samarbeid med råd 

og lag og organisasjonar, utarbeider ein "frivillig-strategi" som set fokus på dette arbeidet. 

 

Møteleiar Jostein Dale sette fram følgjande framlegg: 

Alver Eldreråd ynskjer å etablera ein pensjonistpris, «årets pensjonist». Dette vil vera ein 

stimulans til alt frivilling arbeid for dei eldre og hjelpetrengande i kommunen. 

I tillegg vil me søkja om midlar som me vil bruka til å støtta det viktige arbeidet som frivillige, 

organisasjonar og lag driv i kommunen. Dette kan vera med å minka vantrivnad og einsemd, 

som det er mykje av i samfunnet no. Dette vert dermed eit helsefremjande tiltak. 

Eldrerådet vil føreslå eit årleg beløp på 50 000 kroner. 

 

Felles framlegg sett fram i møtet vart samrøystes vedteke. 

Jostein Dale sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

Eldrerådet kjem med følgjande merknader/innspel til Økonomiplan 2022-2025: 

Eldrerådet ser med stort alvor på den økonomiske situasjonen i Alver kommune, og vil 

uttrykkja sterk uro over føreslegne nedskjeringar i ein storleik på 122 millionar kroner. Slike 

omfattande nedskjeringar vil gå ut over tenestetilbodet og livskvaliteten til svært mange, ikkje 

minst innan eldreomsorga.  

Eldrekulla i Alver vil stiga ein god del framover. Eldrerådet registrerer at talet på 

sjukeheimsplassar er redusert dei siste åra, og rådet etterlyser ein strategi gjennom 

økonomiplanen for å dekka opp den forventa auken av eldre pleietrengande. 

Eldrerådet vil peika på kor viktig det er med eit godt tverrfagleg samarbeid for å gje eit best 

mogleg tilbod til tenestebrukarane. Rådet vil også framheva den frivillige innsatsen som vert 

lagt ned på mange område, og ser behovet for at kommunen – gjerne i samarbeid med råd 

og lag og organisasjonar, utarbeider ein "frivillig-strategi" som set fokus på dette arbeidet. 

Alver eldreråd ynskjer å etablera ein pensjonistpris, «årets pensjonist». Dette vil vera ein 

stimulans til alt frivilling arbeid for dei eldre og hjelpetrengande i kommunen. 

I tillegg vil me søkja om midlar som me vil bruka til å støtta det viktige arbeidet som frivillige, 

organisasjonar og lag driv i kommunen. Dette kan vera med å minka vantrivnad og einsemd, 

som det er mykje av i samfunnet no. Dette vert dermed eit helsefremjande tiltak. 

Eldrerådet vil føreslå eit årleg beløp på 50 000 kroner. 

 

ER- 033/21 uttale: 

Eldrerådet ser med stort alvor på den økonomiske situasjonen i Alver kommune, og vil 

uttrykkja sterk uro over føreslegne nedskjeringar i ein storleik på 122 millionar kroner. Slike 

omfattande nedskjeringar vil gå ut over tenestetilbodet og livskvaliteten til svært mange, 

ikkje minst innan eldreomsorga.  

Eldrekulla i Alver vil stiga ein god del framover. Eldrerådet registrerer at talet på 

sjukeheimsplassar er redusert dei siste åra, og rådet etterlyser ein strategi gjennom 

økonomiplanen for å dekka opp den forventa auken av eldre pleietrengande. 

 

Eldrerådet vil peika på kor viktig det er med eit godt tverrfagleg samarbeid for å gje eit 



best mogleg tilbod til tenestebrukarane. Rådet vil også framheva den frivillige innsatsen 

som vert lagt ned på mange område, og ser behovet for at kommunen – gjerne i 

samarbeid med råd og lag og organisasjonar, utarbeider ein "frivillig-strategi" som set fokus 

på dette arbeidet. 

 

Alver eldreråd ynskjer å etablera ein pensjonistpris, «årets pensjonist». Dette vil vera ein 

stimulans til alt frivilling arbeid for dei eldre og hjelpetrengande i kommunen. 

I tillegg vil me søkja om midlar som me vil bruka til å støtta det viktige arbeidet som frivillige, 

organisasjonar og lag driv i kommunen. Dette kan vera med å minka vantrivnad og 

einsemd, som det er mykje av i samfunnet no. Dette vert dermed eit helsefremjande tiltak. 

Eldrerådet vil føreslå eit årleg beløp på 50 000 kroner. 

 

Ungdomsråd 30.08.2021: 

Behandling: 

Orientering i saka ved Robert Lorang Hansen 

Ungdomsrådet har i hovudsak sett nærare på dei tiltak i økonomiplanen som påverkar born 

og unge.  

 

Ungdomsrådet er nøgde med at rådmannen sitt framlegg vil avvente å redusere 2 årsverk 

førebyggjande arbeid stab oppvekst og kultur, slik ungdomsrådet råda til ved handsaming av 

økonomiplan desember 2020.  Ungdomsrådet skulle helst sett at ein tok vekk tiltaket frå lista 

over moglege tiltak, aller helst auka desse ressursane.  

 

Ungdomsrådet vil følgje opp behandlinga av økonomiplan fram mot endeleg handsaming i 

desember.  

 

Samrøystes vedteke  

 

UR- 037/21 uttale: 

Ungdomsrådet har i hovudsak sett nærare på dei tiltak i økonomiplanen som påverkar born 

og unge.  

 

Ungdomsrådet er nøgde med at rådmannen sitt framlegg vil avvente å redusere 2 årsverk 

førebyggjande arbeid stab oppvekst og kultur, slik ungdomsrådet råda til ved handsaming av 

økonomiplan desember 2020.  Ungdomsrådet skulle helst sett at ein tok vekk tiltaket frå lista 

over moglege tiltak, aller helst auka desse ressursane.  

 

Ungdomsrådet vil følgje opp behandlinga av økonomiplan fram mot endeleg handsaming i 

desember.  

 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Behandling: 

Orientering ved rådmann Ørjan Raknes Forthun og økonomisjef Janne Sund 

Framlegg frå AP, KRF, H og SP ved Ø.Oddekalv-AP:  

Saka vert tatt til orientering. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 080/21 innstilling: 

Saka er tatt til orientering. 

 

 

 



081/21: Melding/orientering til formannskapet 02.09.2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering 

Alver formannskap 02.09.2021: 

Handsaming: 

Melding/orientering (sett opp i møte): 

·  Investeringar ved eigedomssjef Line M.Valle 

·  Ny Forskrift om smittekarantene vedteke 02.09.2021 ved rådmann Ørjan Raknes 

Forthun 

 

Meldingar/orienteringar: 

·  Equinor – miljøsak kl. 09:00 

·  Kyrkjeleg Fellesråd – etter orienteringa frå Equinor 

·  Søknad om grensejustering gamle Romarheim-Urdal skulekrins – orientering om 

prosess ved kommunalsjef Hogne Haugsdal 

·  Dekksak Hjelmås ved eigedomssjef Line M.Valle 

·  Status drifts- og tilsynsavtalar kommunale idrettsanlegg ved kultursjef E.B.Utne etter 

møtet i valstyret 

·  Prosess kjøp av friområde Lonena – det var først ei orientering om saka. Møtet vart 

deretter lukka, etter samrøystes vedtak i formannskapet, jf.ko lova § 11-5 b. og 

off.lova § 23 

FO- 081/21 Vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering 
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